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Papežův pozdrav českým poutníkům národní pouti v Římě

Přestože se papež František kvůli rekonvalescenci nemohl 
osobně zúčastnit plánované audience s poutníky z České re-
publiky v rámci národní pouti v Římě (28. – 30. března), poslal 
jim alespoň svůj osobní pozdrav. Ten přečetl na začátku boho-
služby ve Svatopetrské bazilice generální sekretář ČBK P. Ro-
man Czudek.

Drazí bratři v biskupské službě, drazí kněží, řeholnice a ře-
holníci, drahé sestry a drazí bratři v Pánu!

Chtěl jsem být osobně s vámi, abych sdílel tento okamžik víry 
a společenství, ale vzhledem ke své rekonvalescenci se k vám 
připojuji duchovně a z celého srdce vám děkuji za vaše modlitby.

Srdečně zdravím vás všechny, kteří jste přijeli z České re-
publiky do Říma, abyste v tomto jubilejním roce vykonali národ-
ní pouť. S vděčností zdravím předsedu biskupské konference, 
Mons. Jana Graubnera, všechny přítomné biskupy, kněze, zasvě-
cené osoby i laiky. Vaše pouť je konkrétním znamením touhy po 
obnově víry, utvrzení pouta s Petrovým nástupcem a radostného 
vyznání vaší oddanosti Hospodinu, který s námi vždy kráčí, pod-
pírá nás ve zkouškách a povolává nás, abychom byli svědky jeho 
pokoje a lásky. On je věrný svým zaslíbením, a proto naděje ni-
kdy nezklame! (srov. Řím 5,5; bula Spes non confundit)

Vaše cesta víry navazuje na bohatou křesťanskou tradici vaší 
země, osvícenou svědectvím svatého Vojtěcha, Cyrila a Meto-
děje a mnoha dalších. Tito světci nesli světlo evangelia s od-
vahou a trpělivostí i na místa, kde se to zdálo nemožné. Jejich 
příklad nás učí, že křesťanské poslání nestojí na viditelných vý-
sledcích, ale na věrnosti Bohu. Také my jsme povoláni hlásat 
evangelium s důvěrou, bez strachu z obtíží a překážek. Svatý 
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Pavel nám připomíná: „Já jsem zasadil, Apollos zaléval, ale Bůh 
dal vzrůst.“ (1 Kor 3,6) Naším úkolem je zasévat a zalévat s lás-
kou a vytrvalostí, aniž bychom se nechali odradit.

Bůh od nás žádá, abychom nabídli to málo, co jsme a co máme. 
Vzpomeňme si na pět chlebů a dvě ryby: v Ježíšových rukou se 
staly pro zástupy hojným pokrmem (srov. Mt 14,13–21). Stejně je 
to i s naším úsilím ve víře: pokud ho svěříme Pánu s velkorysým 
srdcem, on ho rozmnoží a učiní plodným způsoby, které si ani ne-
umíme představit. Proto nikdy nesmíme ztratit důvěru. Bůh jedná, 
i když nevidíme okamžité výsledky. Historie vašich svatých nás 
o tom učí: vzpomeňme na vytrvalost Jana Nepomuckého a mno-
ha dalších svědků víry ve vaší zemi. Jejich životy nám ukazují, 
že ten, kdo důvěřuje Bohu, nikdy nezůstane opuštěn, ani v čase 
zkoušky, jakou je pronásledování.

Kráčejme společně, pastýři a lid, po této krásné cestě víry. Pod-
porujme se navzájem a svým životem se stávejme svědky poko-
je a naděje ve světě, který je tolik potřebuje, a to i v Evropě. Naše 
víra není jen pro nás, ale je to dar, který máme radostně sdílet.

Svěřuji vaši pouť Panně Marii, Matce naděje, abyste byli po-
síleni ve víře, naději a lásce. Ze srdce žehnám vám všem i va-
šemu národu. A prosím vás, modlete se za mě.

Vatikán, 26. března 2025

Zdroj: www.cirkev.cz (Redakčně upraveno)
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Když jsem se před několika měsíci přihlásil na národní pouť 
do Říma (28.–30. 3.), nejvíc jsem se těšil na audienci se Svatým 
otcem. Proto při našem odjezdu, když už bylo jasné, že papeže 
neuvidíme, jsem přemýšlel, co tedy místo toho prožijeme. A by-
lo toho hodně! Návštěva překrásných kostelů, společné mše 
v papežských bazilikách, projití Svatými branami či modlitby 
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u hrobů světců a papežů i prohlídky 
historických památek. Pohled z ko-
pule baziliky sv. Petra je nezapome-
nutelný. Na zpáteční cestě jsme se 
zastavili na celý den v Asissi, kde na 
mě silně zapůsobila návštěva kostela 
Panny Marie Větší, v níž jsou ostatky 
bl. Carla Acutise. Tento mladý světec 
je mi blízký a můžeme se od něj mno-
hému přiučit, obzvlášť lásce k Eucha-
ristii a tomu, že i mladý člověk může 
být příkladem na cestě víry. Tak kéž 
nám vydrží odhodlání kráčet za Kris-
tem a být poutníky naděje, jak nás 
k tomu letošní jubilejní rok vede!

Martin Krejčí

Na letošní jubilejní pouť jsem jela s obavou, jak zvládnout 
ten masový nápor lidí bez újmy. Ale byla jsem nadšená, když 
v tak velkých a slavných bazilikách slyšíte v českém jazyku slo-
va a zpěv jen pro naše poutníky, to se musí prožít. Nebyla jsem 
tady poprvé, ale nejvíce mě oslovila návštěva chrámu sv. Fran-
tišky Římské, kde nám udělili pomazání posvátným olejem. To 
pro mě byla úžasná milost – jako zakončení pouti naděje pro 
nový lepší začátek mé víry.

Marie Vepřková

Přiznám se, že poslední dobou jsem ve své víře procházel 
drobnou krizí. Cestu do Říma jsem proto chtěl pojmout jako ces-
tu za obnovou. Proto mě asi nejvíce zasáhly mše svaté, a zvláš-
tě ta v Lateránské bazilice. Když jsem slyšel, jak se téměř dva ti-
síce lidí modlí Otčenáš, znovu mě to nabilo, a svou obnovu tak 
beru jako téměř úspěšnou.

Jan Vepřek
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Děkuji za důvěru a ráda se po-
dělím o nejsilnější zážitek z národ-
ní pouti v Římě. Který ale vybrat?

První mši v „matce všech koste-
lů“, Lateránské bazilice, která nás 
dostala úderným kázáním P. Holu-
ba a skvělým hudebním doprovo-
dem scholy? Nebo druhou mši ve 
Svatém Petru, kdy u oltáře svaté-
ho Václava bazilikou hřměl zpěv 
Svatováclavského chorálu a hym-
ny dvou tisíc poutníků? Ne, do-
volte mi se s vámi podělit o záži-
tek z místa, který v naší poutnické 
brožuře nenajdete. Naše kroky na toto místo snad vedl sv. Cyril, 
u jehož hrobu jsme symbolicky zakončili naši pouť.

Jen pár kroků od baziliky Santa Maria Maggiore, kde se ko-
nala naše poslední společná poutní mše, jsme se zatoulali do 
uličky ?Via di Santa Prassede. V ní jsme kousek od stejnojmen-
ného kostela objevili pamětní desku, že v klášteře pobývali
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během svého pobytu v Římě roku 867–869 svatí Cyril & Meto-
děj (viz foto). A sv. Cyril zde i zemřel. To jsme nečekali! A dal-
ší překvapení – za zdí s nenápadným vstupem se nenacházel 
kostelík (viz foto), jak jsme si mysleli, ale bazilika, ve které jsme 
mimo jiné nalezli i relikvii sloupu, u kterého byl podle tradice bi-
čován Ježíš Kristus (viz foto). Tolik netušených pokladů na tak 
nenápadném místě!

S velkou vděčností a díky opouštíme Řím. Jsme posilněni 
v naší víře a neseni heslem „Naděje neklame“. Bohu díky!

Klára Svozilová

M������� �� ���������������

Modleme se za naše budoucí prvokomunikanty!

Milí všichni hejčínští sourozenci v Pánu,
od začátku školního roku se každý čtvrtek schází skupinka 

dětí, které v červnu půjdou poprvé ke svatému přijímání a které 
se u Cherubínka na tuto mimořádnou událost připravují. Je jich 
celkem dvanáct, tři děti k nám dojíždějí z Horky.

V únoru jsme spolu prožili první svátost smíření (metodika 
„Dnes budu tvým hostem“, podle které pracujeme, to tak dopo-
ručuje – děti pak, když jdou těsně před prvním přijímáním k dru-
hé svátosti smíření, už ze zpovědi nemají takový strach, vědí, 
co to je a jaké to je, a víc se soustředí na radostné očekávání) 
a teď už je příprava zaměřena přímo na Eucharistii.

Prosím, vzpomeňte na tyto naše děti a jejich rodiny v modlitbě 
– aby jejich cesta s Pánem prvním přijímáním neskončila, jak se 
to někdy stává, ale aby to byl začátek celoživotního dobrodružství 
s Pánem! (A vzpomeňte prosím také na ty, kdo je připravují…)

S vděčností
Marcela Koupilová, katechetka
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P. S.
Pro představu přiklá-

dám obrázky z kate-
chezí na téma Já jsem 
světlo světa, Připomí-
náme si křest a Je-
žíš nás učí žít v tichu 
a modlitbě.
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Společenství horecké farnosti se před několika týdny rozrost-
lo o mladé manžele Heřmana a Elišku Šnejvajsovy a jejich 
tři děti. Je to pro nás radost a naděje. Abychom je mohli všichni 
trochu poznat, položil jsem Heřmanovi a Elišce několik otázek.

Můžete se krátce 
představit?

Zdravíme všechny. 
Jsme Eliška a Heř-
man Šnevajsovi. Pár 
věcí máme společ-
ných: máme čtyři sou-
rozence, tři děti, jsme 
skauti a nemáme rádi 
olivy a kočky. Jinak 
jsme každý jiný.

Eliška: Pocházím 
z Kameniček (Slavíčko-
vých). Povoláním jsem
optometristka. Mimo-
chodem, máte pěkný 
název časopisu. Mám 
ráda hudbu a sport 
(akční).

Heřman: Pocházím 
z Olomouce. Je mi
32 let. Pracuji jako pro-
gramátor. Rád trávím 
čas v přírodě a spor-
tuji (šachy).
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Jaký je příběh vaší víry? Jaké vlivy a události ji utvá-
řely?

Eliška: Do kostela jsem chodila s rodiči od mala. Na kon-
ci VŠ jsem prožila osobní konverzi. Na mou víru měly největ-
ší vliv osobnosti jako Pavel Pavlas, František Hofman (každý 
kněz nemusí být důstojný pán, ale normální člověk, sypají-
cí vtipy z rukávu), Vladimír Záleský (víra se dá prožívat i pod 
hvězdami s batohem na zádech), Petr Vrbacký (člověk, který 
sám sebe neprožívá, i když by mu to vzhledem k jeho know-
-how nikdo neměl za zlé), Marek Orko Vácha (můj životní cíl 
není najít Boží cestu, ale být aktivní spolutvůrce své budouc-
nosti) a v poslední době Irena Smékalová (podcast V hlav-
ní roli Naděje). Setkání s těmito lidmi a jejich myšlenkami ve 
mně zanechalo nezájem o zbožné fráze a učí mě dávat důraz 
na praktičnost ve víře (nejsme hodnoceni podle fasády a slov, 
ale podle činů).
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Heřman: Nejdůležitější událostí na cestě hledání Boha bylo, 
když mě rodiče nechali pokřtít v chrámě sv. Michala. Dále se na 
mně podepsalo radostné dětství a díky různým společenstvím 
jsem Boha vnímal jako samozřejmou součást svého života. To 
má výhody i nebezpečí. Nadšení z toho, že jsem Boží dítě jsem 
intenzivně vnímal během přípravy na biřmování. Hnutí Chlapů 
mě potom navedlo na cestu osobní odpovědnosti, opravdovos-
ti a rozlišování podstatného (obsahu a formy). Jelikož jsem víru 
vždy vnímal jako vztah, znamená to, že se nic nedá ošidit. Po-
byt u trapistů nebo v kolínském klášteře mi představily Boha 
osobního – bližšího a živějšího, než tuším. Touha po vztahu 
s tímto Bohem se mě drží jako klíště.

Abych nezůstal u plané teorie, tak evangelium v praxi žiji 
v olomoucké Komunitě Sant’Egidio, se kterou se setkáváme 
s lidmi bez domova.

V jakých farnostech jste zatím žili a co hezkého jste tam 
poznali?

Eliška: Kameničky – farnost úzce spolupracovala s místním 
skautským střediskem.

Žďár nad Sázavou – hrané pašije. (Olomoucká) Sněženka – spo-
lečenství scholy, povznášející hudba na mši, inspirující kněží. Lito-
myšl – snídaně na faře po rorátech, ekumenické bohoslužby. Dolní 
Újezd – velká tolerance k dětem. Donesení papírových srdíček dět-
mi během obětního průvodu, klapání kolem kostela třikrát denně na 
Velký pátek a Bílou sobotu. Živý Betlém hraný na Boží hod.

Heřman: U Svatého Michala jsme se sourozenci v první lavici 
napodobovali otce Baslera. Asi jsme se ho snažili rozesmát. Tak 
nás s bráchou taťka radši vzal ministrovat a my každou mši bo-
jovali o to, kdo bude umývat knězi ruce. Děti potřebují nějakou 
motivaci a nemusí to být rovnou ta nejzbožnější.

Poté jsem (myslím, že hlavně za otce Mariana) chodil do 
Hejčína. Když se řekne Hejčín, tak si kromě úchvatné mozaiky 
vybavím perfektní farní den. Tam by se mělo jezdit na školení 
o pořádání farních dnů.
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Ve studentských letech jsem se stal kostelní nomád.
Když jsme emigrovali do Dolního Újezda, konečně jsem zažil, 

jaké je to být přistěhovalcem. A navíc ve vsi, kde žijí výhradně 
starousedlíci. Dostalo se nám ale vlídného přijetí a naučilo nás 
to vážit si vztahů.

Co byste si přáli prožívat hezkého v horecké farnosti?
Eliška: Máme velké štěstí, že horecká farnost není jedno-

generační. Moc bych si přála aplikovat radu starého praktika 
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(Z nedělního spolča mládeže)

I když se v houbách moc nevyznáte, nasbírali jste jich hodně 
a připravili jste si voňavou smaženici? Pomodlete se před jíd-
lem!

Nemáte jistotu, jestli uvařený oběd se bude dát jíst, protože 
manželka kvůli covidu úplně ztratila čich a chuť? Pomodlete se 
před jídlem!

Trápí vás pomyšlení, že mezi borůvkami, které jste dali do ko-
láče, mohlo být i vraní oko? Pomodlete se před jídlem!

P. Vrbackého, a to zapojit děti do každé mše svaté, jak jen to 
je možné, tak aby to co nejmíň ovlivňovalo ostatní (třeba pro-
dloužením délky mše). Když si vystřílíme osvědčené úkoly pro 
děti jako přinesení kancionálu, přispění do kasičky, pozdrave-
ní pokoje, dojití pro křížek během přijímání, odnesení kancio-
nálu, jsme v koncích a nezbývá než zbytek mše prohlížet kníž-
ky, obrazy na stěnách a počítat svíčky. Není divu, že už pětileté 
dítě do kostela nechce, když mu to nic neříká. Byla bych šťast-
ná, kdyby děti měly nějaký „úkol“ během každé mše, aby i rodi-
če měli šanci vnímat texty a kázání. V případě zájmu mám kon-
krétní nápady. Děkuji všem, že nám tolerují hlasitější projevy!

Heřman: Přál bych si zažívat synodalitu v praxi. Společně po-
znávat, kam chceme jít. A kudy. Nedělit se na šéfy a podřízené. 
Nebát se zkoušet nové cesty vedoucí ke stejnému cíli – Kristu. 
I kdybychom cestou udělali nějaké chyby. To je známka života.

Děkuji vám za vaše odpovědi a inspirace! Bude záležet 
na trpělivé spolupráci nás všech, aby se vaše přání mohla 
naplnit. Vítáme vás!

P. Gorazd
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V neděli 23. března ve tři hodiny odpoledne se konala (u pří-
ležitosti svátku sv. Josefa) tradiční bohoslužba slova u kaple
sv. Josefa v Sedlisku. Kaple je péčí obce Horka nad Moravou zrov-
na krásně opravená, zářila novotou. Po čteních z Písma P. Gorazd 
v promluvě připomněl úctu sv. Terezie z Ávily ke sv. Josefu jako 
mocnému přímluvci a v přímluvách jsme pak prosili o Boží požeh-
nání pro obyvatele Sedliska, ale i za celý svět.

Foto pořídil Heřman Šnevajs

Užíváte si koupání v moři a najednou vidíte, že se k vám blí-
ží žralok a nemáte žádnou šanci mu uniknout? Pomodlete se 
před jídlem!

Sofie Filipová a Ludmila Návratová
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Nevím, proč to tak je: Pokud se člověk něco naučí, v hlavě mu 
to věčně nevydrží; pokud se uzdraví, neznamená to, že nemůže 
znovu onemocnět; pokud zhubne, může znovu přibírat; pokud 
člověk něčeho dosáhne, neznamená to, že už může navždy od-
počívat. Je to trošku deprimující… Tak to platí i v duchovním 
vztahu a ve vztazích. Člověka tato stálá nestabilnost nutí k akti-
vitě. Bez aktivního přístupu to nejde. I z tohoto důvodu je post-
ní období užitečné jako impuls nutící k zamyšlení a k novému 
odhodlání na svém vztahu k Bohu (na sobě) pracovat, přiživit 
svou duši. Můžeme využít mnoha prostředků: modlitby, duchov-
ní četby, filmu, poutě, setkání s lidmi v Kristu, duchovního cvi-
čení, svátostí. Nemusíme si být ani vědomi, jak velkou pomocí 
jsou nám právě např. svátosti. K hlubšímu pochopení vám na-
bízím knihu z naší knihovny.

Michael Marsch
Uzdravování skrze svátosti
Portál, 1992, 96 stran
Četba této knihy je opravdu blaho-

dárná. Dala mi pocítit radost a úžas 
nad tím, jak Bůh o lidstvo narušené hří-
chem pečuje, nenechává ho bez pomo-
ci, má vše promyšleno od počátku věků 
až do konce.

Jako lék k našemu neustálému uzdra-
vování (a obnovování milosti – nekončí-
cí proces) nám nabízí svátosti. Neboť 
jak je zde uvedeno: „Uzdravení neznamená vposledku nic jiné-
ho než osvobození od zlého. Všechno, co způsobuje nemoc, zká-
zu a smrt, je výhonkem zla, viditelným znamením jeho neviditel-
né moci.“ (str. 86) Možná jste si někdy uvědomili sami na sobě 
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vliv přijímání těch nejčastěji dostupných svátostí: svátosti smíření 
a svátosti přijímání – jsou opravdovými Božími doteky a s terapeu-
tickými účinky.

P. Michael Marsch, původně člověk evangelického vyznání, 
později katolík a kněz řádu sv. Dominika, má s uzdravujícím 
účinkem svátostí velké zkušenosti (několik výjimečných případů 
v knize také uvádí). Jednotlivé svátosti od křtu, přes biřmování, 
eucharistii, smíření, kněžské svěcení, manželství až k pomazá-
ní nemocných do hloubky a současně pro každého srozumitel-
ně vysvětluje.

Většina věřících přijala křest z rozhodnutí svých rodičů (za 
což jim můžeme být vděční, je to velký vklad do života) a často 
i biřmování jsme přijali v mladém věku, aniž bychom si uvědo-
movali jejich plný význam. Je dobré si o nich v dospělosti pře-
číst a více vědět.

ÚRYVEK Z KNIHY:

Každý dar Boží, ať už je velkolepý nebo skromný, je vždy dar 
nezasloužený – a že k němu nemohu přispět vůbec ničím ji-
ným, než ho v pokoře přijmout. A ať už jsem přišel a nic neoče-
kával a srdce a rozum měl plné kritiky vůči tomu, co se v kostele 
dělo, anebo jsem si dal opravdovou námahu, abych se v dů-
věrném očekávání otevřel pro to, co se děje, a abych svým dí-
lem přispěl ke „zdaru“ bohoslužby – vždy mi musí být jasné, že 
jsem a zůstanu „služebníkem neužitečným“. Ale jak je nám za-
těžko právě toto si přiznat a přijmout to s jistou špetkou humo-
ru! (k eucharistii)

Často se mě lidé ptají, proč je v mysli stále znovu trápí hříchy, 
které už byly několikrát vyznány a odpuštěny. Domnívají se pak 
většinou, že neřekli všechno. […] S poukazem na návrat ztra-
ceného syna (L 15,18) církev učí, že rozhodující je kajícníkova 
ochota k obrácení, a ne úplnost jeho vyznání. Tedy i hříchy, kte-
ré pouze naznačíme, jsou zahrnuty do Božího odpuštění, neboť 
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Radio Proglas svým uživatelům a podporo-
vatelům v olomoucké arcidiecézi sděluje, že 
provozuje už několik měsíců moderní a eko-
logické digitální vysílače DAB+, které postup-

ně nahradí zastaralé vysílání VKV FM. Stačí v jakémkoli elektru 
zakoupit přijímač FM/DAB+. Vysílače pokrývající části arcidiecé-
ze jsou tyto: Olomouc – výšková budova RCO, Lysá Hora, Zlín 
– Mladcová a Velká Javořina.

Dne 31. července se navždy odmlčí VKV vysílač 105,7 MHz 
z Uherského Brodu, 31. srpna vysílač Praděd 93,3 MHz.

Vybrat DAB+ přijímač a dozvědět se vše potřebné lze na 
webu Proglasu pod tlačítkem DAB.

Jsou zde: nabídka přijímačů, mapky pokrytí, tabulky zapínání 
a vypínání vysílačů, rubrika Často se ptáte a Infolinka.

on zná naše srdce. Ten, kdo se vyzpovídal a obdržel rozhřeše-
ní, nachází se ve stavu neporušitelnosti od hříchu jako v oka-
mžiku křtu.

To, že se některé hříchy přesto později v mysli znovu vyno-
ří, je většinou způsobeno tím, že člověk sice přijal od Boha od-
puštění, ale že neodpustil sám sobě. Slovo „odpustit“ zname-
ná pustit něco z ruky. […] Musím uvěřit, že mi bylo odpuštěno. 
(sv. smíření)

Boží chvála ve společenství církve je nejúčinnějším prostřed-
kem k našemu uzdravení, neboť se tak můžeme intenzivně 
účastnit Boží slávy, zvláště při slavení svátostí.

Vytrvalost na cestě k velikonoční radosti vám přeje

knihovnice Marie
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KDY: 31. 5. 2025, 10:00 – neurčeno.
CO: řeka Morava: hlavní koryto.
ODKUD: Hradisko Olomouc.
KAM: jez Tážaly; říční kilometr 214,1; zde upečeme špekáčky.
Účast potvrdit do: 30. 4. 2025 (ideálně e-mailem, případně 

telefonicky; prosím nahlásit počet osob: dospělí/děti; čím dříve 
se nahlásíte, tím lépe).

Kontakt na Honzu Návrata: tel. 731 332 685, maxwell@email.cz.
Vhodné pro: všechny věkové kategorie, sólisty, rodiny s dět-

mi, zkušené vodáky, ale i absolutní začátečníky (jedná se o ješ-
tě bezpečnější úsek než loni).

Podrobnosti: do posledního puntíku propracovaný nástin lo-
gistiky přijde přihlášeným před samotnou akcí e-mailem; vodác-
ké vybavení bude zase z půjčovny; špekáčky a pití v cíli budou 
zajištěny; odvoz řidičů na start pro auta bude také zajištěn; ukon-
čení akce není omezené, sedět u ohně budeme tak dlouho, do-
kud vydržíme.

Proglas lze samozřejmě nadále přijímat skrze kabelovky, in-
ternetem, sítěmi 5G, ze satelitu; ještě téměř rok bude k zachy-
cení v každém televizoru. Vysílače Svatý Hostýn 90,6 a Valaš-
ské Klobouky 104,2 MHz ještě zatím ponecháme. Děkujme 
Bohu za pokrok a svobodu, nejen v technologiích.

Jaroslav Vojtěch, jednatel, provozní ředitel
Milan Tesař, jednatel, programový ředitel

Děkuji spolubratrům kněžím za otisknutí ve farním a jiném 
věstníku a přeji, ať vysílání s novým, mohutnějším pokrytím dělá 
radost Vám i Vám svěřeným. Rádi k Vám osobně přijedeme.

Martin Holík, jednatel, ředitel
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INFORMACE

Aktuální informace naleznete také na farních webových 
stránkách www.farnost-olomouc-hejcin.cz.

ZMĚNY BOHOSLUŽEB:
Pravidelné mše svaté v Hejčíně nebudou ve středu 23. dub-

na a ve čtvrtek 24. dubna. Dále v sobotu 26. dubna, protože 
je pouť našeho děkanátu do katedrály. V sobotu 3. května je 
diecézní pouť ke cti sv. Jana Sarkandra do katedrály, proto ani 
v tento den mše svatá nebude. 

Společná modlitba křížové cesty v hejčínském kostele bývá 
o postních nedělích v 17.30 hodin. Na Květnou neděli 13. dub-
na se ji budou modlit děti, které chodí na vyučování náboženství. 
Zváni jsou všichni!

Každý pátek po skončení večerní mše svaté do 21 hodin je 
příležitost k tiché adoraci v učebně nad sakristií. Po Veliko-
nocích se adorace přesunou do kostela. Informace o tom, kdy 
bude adorace prokládána modlitbami za farnost a kdy bude 
pojata jako večer chval, najdete níže.

Setkání maminek s malými dětmi se konají ve čtvrtek
od 9 hodin dopoledne v místnosti nad sakristií. Náplní je 
společná modlitba, sdílení, hraní. Kontakt pro ověření si, zda 
setkání bude, a pro případné dotazy: Zuzka Filipová, e-mail: 
filipova.zuzka@seznam.cz.

Modlitby matek bývají ve čtvrtek v 19.30 hodin v kapli Pan-
ny Marie. Další informace vám může podat Věra Coufalová, 
e-mail: coufalova.vera@seznam.cz.
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Na pondělí 7. dubna připadá výroční den biskupského svě-
cení Mons. Josefa Hrdličky (1990). Pamatujme na něho v mo-
dlitbě. 

Mše svatá za všechny dárce na opravu hejčínských var-
han bude sloužena v pondělí 7. dubna v 17.30 hodin. Další pak 
v sobotu 10. května v 8 hodin.

Setkání pastorační rady farnosti Hejčín se uskuteční 
v pondělí 7. dubna.

Úklid hejčínského kostela bude v úterý 8. dubna od 17 ho-
din. Děkujeme předem za vaši pomoc.

V pátek 11. dubna bude obvyklá adorace od 20.15 hodin 
prokládána modlitbami za farnost.

Farní spoření proběhne na Květnou neděli 13. dubna.

Na Květnou neděli 13. dubna se uskuteční sbírka Krajíc 
chleba pro chudé. Kromě tradičních potravin budeme přijímat 
i mazance a beránky. Moc děkujeme za vaši ochotu.

Na Květnou neděli (13. dubna) bude na začátku mše svaté 
v 10 hodin před kostelem žehnání ratolestí s následným slav-
nostním průvodem do kostela. V tento den se také odevzdá-
vají kasičky Postní almužny.

Mše svatá více zaměřená na rodiny s dětmi bude na 
Květnou neděli 13. dubna v 10 hodin. Další pak bude v neděli 
11. května.

Na Květnou neděli bude také příležitost k předvelikonoční 
svaté zpovědi v kostele od 16.30 do 17.30 hodin. Od 17.30 ho-
din bude pobožnost křížové cesty. 
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Projekt Čtení Bible v průběhu 24 hodin, který je tradiční 
součástí programu Paschalia Olomucensia, proběhne od 
pondělí 14. dubna od 17.30 hodin do úterý 15. dubna do 
17.30 hodin v kapli sv. Jeronýma v prostorách olomoucké 
radnice. Do čtení se může zapojit každý zájemce, který se 
přihlásí na www.paschaliaolomucensia.cz.

Na Zelený čtvrtek (17. dubna) bude v katedrále sv. Václava 
v 9.30 hodin mše svatá se svěcením olejů (missa chrismatis). 
S otcem arcibiskupem ji budou koncelebrovat pokud možno 
všichni kněží z celé arcidiecéze a obnoví při ní své kněžské 
závazky.

Na Velký pátek (18. dubna) bude v hejčínském kostele 
ve 14.30 hodin společná modlitba křížové cesty.

Velký pátek je dnem přísného postu. Půst zdrženlivosti od 
masa zavazuje od 14 let, půst újmy (možnost najíst se jeden-
krát za den dosyta) zavazuje od 18 do 60 let.

Na Velký pátek začíná novéna k Božímu milosrdenství.

O slavnosti Zmrtvýchvstání Páně v neděli 20. dubna budou 
mše svaté v 7 a v 10 hodin. Při bohoslužbách budou tradičně 
požehnány pokrmy. Sbírka při všech bohoslužbách bude ur-
čena na služné duchovních.

V sobotu 26. dubna bude pouť našeho děkanátu do ka-
tedrály za obnovu rodin a kněžská povolání. Podrobnější 
program bude ještě ohlášen.

V neděli Božího milosrdenství (27. dubna) je možné zís-
kat plnomocné odpustky při účasti na společné pobožnosti: 
modlitba přede mší svatou – růženec v 9.25 hodin, korunka 
v 9.50 hodin. 
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Setkání ekonomické rady farnosti Hejčín bude v pondě-
lí 28. dubna.

Od středy 30. dubna do neděle 4. května plánujeme pro-
dloužený víkend žen na Horní Bečvě. Lze se připojit i jen 
na víkend od pátku 2. května do neděle 4. května. V přípa-
dě zájmu prosím kontaktujte Jitku Šatánkovou na e-mail:
delfinka@centrum.cz.

Návštěva nemocných se uskuteční ve čtvrtek 1. května. 
Další pak ve čtvrtek 5. června.

V pátek 2. května od 20 do 21 hodin bude (již v kostele) večer 
chval. 

V sobotu 3. května je diecézní pouť ke cti sv. Jana Sar-
kandra do katedrály. Podrobnější program bude ještě ohlá-
šen.

Májové pobožnosti budou bývat v měsíci květnu v neděli 
v 17.30 hodin v kostele.

Úmysly mší svatých v Hejčíně na první pololetí roku 2025 
je možné zapisovat v sakristii kostela, nejlépe po mši svaté.

Pojeďte s námi na cyklopouť do západních Čech od pon-
dělí 18. srpna do neděle 24. srpna! Čeká vás: duchovno, spo-
lečenství, dobrodružství. Zveme i řidiče doprovodného vozidla. 
Kontakt: xcesta@centrum.cz.

TERMÍNY DO BUDOUCNA:
Noc kostelů – pátek 23. května; farní voda – sobota

31. května; první svaté přijímání v Hejčíně – neděle
15. června; farní guláš – neděle 22. června; slavnost sv. Cy-
rila a Metoděje – sobota 5. července, mši svatou v 17 hodin 
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bude sloužit P. Václav Novotný SJ; farní příměstský tábor 
– pondělí 28. července až pátek 1. srpna; jednodenní du-
chovní obnova s P. Vojtěchem Kodetem (přímo ve farnos-
ti) – sobota 18. října.

* * *

HORKA NAD MORAVOU:

Setkání pastorační rady farnosti Horka nad Moravou se 
uskuteční v úterý 8. dubna.

Mše svatá více zaměřená na rodiny s dětmi bude na 
Květnou neděli 13. dubna. Další pak bude v neděli 11. května 
a v neděli 22. června.

Sbírka v neděli 13. dubna bude věnována na pořízení brány 
do farního dvora. Pán Bůh vám odplať vaše dary!

O slavnosti Zmrtvýchvstání Páně v neděli 20. března na kon-
ci mše svaté bude žehnání pokrmů. Sbírka bude věnována na 
služné duchovních.

INFORMACE O VZDÁLENĚJŠÍCH AKCÍCH: 
Sobota 17. května – Den pro farnost; pátek 23. května 

– Noc kostelů; neděle 8. června – první svaté přijímání 
v Horce; neděle 22. června – oslava Výročí posvěcení kos-
tela.

* * *

KŘELOV:

V úterý 8. dubna v 19 hodin bude v kostele pobožnost kří-
žové cesty.
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Ve středu 9. dubna od 17 do 18.30 hodin bude příležitost ke 
svátosti smíření.

V neděli 20. dubna proběhne farní kafe po Vzkříšení.

Bohoslužby v křelovském kostele během Velikonoc:
Zelený čtvrtek – mše svatá v 17 hodin • Velký pátek – obřa-

dy v 17 hodin • Bílá sobota – velikonoční vigilie v 19.30 hodin 
• Boží hod velikonoční – nedělní mše svatá v 9 hodin • Pon-
dělí velikonoční – mše svatá v 9 hodin.

Velikonoční hrkání:
Od Zeleného čtvrtku po mši svaté, až „zvony odletí do Ří-

ma“, začíná u kostela tradiční klepání. Průvod hrkačů obejde 
obec podle starodávného zvyku a hrkáním a klepáním nahra-
zuje zvony, které na výraz smutku z umučení Krista zmlknou. 
Srazy klepačů jako každý rok jsou před kostelem v Křelově na 
Lipovém náměstí: Zelený čtvrtek v 18 hodin; Velký pátek v 8, 12 
a 18 hodin; Bílá sobota v 8 a 12 hodin (poslední). Při posledním 
hrkání můžete naše hrkače odměnit za jejich snažení. Neboj-
te se ke skupině před kostelem přidat, nemusíte nutně být na 
všechny hrkací průvody. 

* * *

JINÉ POZVÁNKY:

Kašpárkova říše se s dětmi v neděli 6. dubna 
v 15 hodin rozloučí pohádkou O perníkové chaloup-
ce. Tímto ukončuje sezónu a dřevění herci se na vás 
budou těšit opět v říjnu.


